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PROTOKÓŁ Nr XXVII/16 
z obrad XXVII sesji  

Rady Miejskiej w Pyrzycach  
z dnia 29 września 2016 r. 

 
godzina rozpoczęcia - 13:00; 
godzina zakończenia – 15:35; 

 

Do punktu 1 porządku 
       Otwarcie obrad, stwierdzenie quorum. 
 

Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Otworzył obrady XXVII sesji Rady Miejskiej 
w Pyrzycach zwołanej na dzień 29 września 2016 r. godz. 13:00.  
 Witam serdecznie Państwa Radnych, Panią Burmistrz wraz z pracownikami 
Urzędu, Sołtysów, wszystkich zaproszonych gości i internautów oraz telewidzów 
zgromadzonych przed swoimi monitorami. 

Na podstawie listy obecności stwierdzam, że na 15-stu radnych, obecnych jest 12, 
nieobecni: Radna Magdalena Wodzińska, Radny Mirosław Wyrodek, Radny Edward 
Gola (przybył o godz. 13:05), co stanowi kworum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
  
 Lista obecności radnych stanowi zał. Nr 1 do protokołu; 
 Lista obecności sołtysów stanowi zał. Nr 2 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów szkół i przedszkoli stanowi zał. Nr 3 do protokołu; 
 Lista obecności dyrektorów spółek i jednostek stanowi zał. Nr 4 do protokołu; 
 Lista obecności zaproszonych gości stanowi zał. Nr 5 do protokołu. 
 

Do punktu 2 porządku 
 Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
 
Porządek stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 

Przybył radny Edward Gola godz. 13:05; 
Stan Radnych na sali – 13; 

 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zwróciła się z prośbą o wprowadzenie 
do porządku obrad: 
- projektu uchwały w sprawie zawarcia kolejnej umowy najmu powierzchni 
nieruchomości mieszczącej się w budynku Urzędu Miejskiego w Pyrzycach, 
stanowiącej własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 278/16). 
 
Nie wniesiono więcej zmian do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek 
o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zawarcia kolejnej 
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umowy najmu powierzchni nieruchomości mieszczącej się w budynku Urzędu 
Miejskiego w Pyrzycach, stanowiącej własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 278/16). 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Zaproponował aby druk Nr 278/16 był 
omawiany w punkcie 17, a pozostałe punkty przesuną się o jeden. 
 
Porządek obrad po zmianach stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 

Do punktu 3 porządku 
 Przyjęcie protokołu z obrad XXIII, XXIV, XXV, XXVI Sesji Rady 
Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował, że protokoły były wyłożone 
do wglądu w Biurze Rady. 
 
Nie wniesiono uwag do protokołów. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 
z obrad XXIII sesji Rady Miejskiej. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Protokół został przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 
z obrad XXIV sesji Rady Miejskiej. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Protokół został przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 
z obrad XXV sesji Rady Miejskiej. 
 
Wynik głosowania:  

Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  
Protokół został przyjęty. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 
z obrad XXVI sesji Rady Miejskiej. 
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Wynik głosowania:  
Stan Radnych na sali – 13; za – 13; przeciw – 0; wstrzymało się -0;  

Protokół został przyjęty. 
 

Do punktu 4 porządku 
 Informacja z bieżącej działalności Burmistrza Pyrzyc. 
 
Kalendarz spotkań Burmistrza Pyrzyc od dnia 01 lipca 2016 r. do 27 września 2016 r. 
stanowi załącznik Nr 8 do protokołu.  
 
Radny Mariusz Majak – Mam jedno pytanie dotyczące spotkania z Panem 
Ostolskim w sprawie renowacji czołgu, bardzo bym chciał poznać szczegóły tego 
spotkania, co to za inicjatywa, jakie są pomysły na to zagadnienie, bardzo proszę 
o kilka słów. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Pan Ostolski nasz mieszkaniec, który 
aktualnie nie mieszka w Pyrzycach wystąpił do nas z taką inicjatywa, ponieważ 
z zainteresowań, które od lat ma i pasji, która jest dbanie o takiego typu sprzęty, 
wystąpił do nas z propozycją renowacji tego czołgu własnymi możliwościami i przy 
wykorzystaniu własnych kosztów. Taka propozycja ze strony Pana Ostolskiego 
padła, to były pierwsze rozmowy, Pan Ostolski ma jeszcze z nami rozmawiać jakby 
to miało do końca wyglądać. Także to była pierwsza taka propozycja, że on były taką 
osobą, która mogłaby tu stanowić wsparcie i pomóc nam, żebyśmy mogli 
samodzielnie doprowadzić do odrestaurowania tego czołgu, pomalowania 
i zadbania tak, żeby był w sposób prawidłowy pomalowany, kolory i te wszystkie 
rzeczy, czy należałoby pewne rzeczy dokupić, czy możemy to wykorzystać 
i pozostawić go w takim stanie jakim jest. Także to taka pierwsza propozycja 
i wspólna inicjatywa, trochę taka oddolna Pana Ostolskiego. Czekamy na kolejne 
spotkanie i jeżeli na tym kolejnym spotkaniu zostaną ustalone szczegóły to możliwe, 
że zostaną podjęte jakieś działania. 
 
Nie zgłoszono więcej pytań do przedstawionej informacji. 
 

Do punktu 5 porządku 

 Zapytania, interpelacje radnych. 
 
Radny Jerzy Wroński – 1) Pani Burmistrz, w marcu 2016 r. zostały sprzedane działki 
pod budowę na ul. Głowackiego przy budynku 37. Działki zostały sprzedane, dzisiaj 
w tej chwili ci, co kupili te działki płacą podatki, a nie ma drogi dojazdowej, kiedy 
właściciele tych działek mogą się spodziewać dróg dojazdowych do tych działek? 
Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 
2) Remont sali wiejskiej w Brzesku. Ponieważ została przeznaczona suma dosyć 
wysoka, bo 100.000 zł Szanowni Państwo, nie wiem na co poszły takie duże 
pieniądze, obserwowałem ten remont sali. W związku z powyższym bardzo bym 
prosił o przedstawienie wszystkich faktur dotyczących remontu, umów wykonawcy 
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lub wykonawców. Bardzo bym prosił, ponieważ był podział pieniędzy z funduszu 
sołeckiego i znowu zostało przeznaczone 10.000 zł na remont sali w Brzesku, na 
malowanie sali z zewnątrz. Poszło 100.000 zł i brakło jeszcze na zewnętrzne 
pomalowanie, coś mnie tutaj dziwi. Pani Burmistrz może się śmiać, to Pani dzieli 
pieniędzmi, Pani rządzi pieniędzmi podatników tylko kiedyś to może się inaczej 
skończyć. Interpelacja na piśmie stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
 
Radny Wojciech Łubiarz – Chciałbym wiedzieć na jakiej zasadzie można wywozić 
do PPK tzw. gabaryty. Mieszkańcy miasta narzekają, że nie wszystkie tego typu 
śmieci są przez PPK odbierane, np. lodówki bez agregatów, niekompletne meble itp. 
Pytają, co mają robić z takimi śmieciami, które są nieprzyjmowane, przecież nie będą 
ich wywozić do lasu, czy gdziekolwiek wyrzucać poza teren gminy. Interpelacja na 
piśmie stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
 
Radny Mariusz Majak – Mieszkańcy Pyrzyc zwracają od wielu lat uwagę i w tym 
roku ponownie na problem z wypalaniem resztek roślinnych na ogródkach 
działkowych. Szczególnie nasila się to późnym latem i jesienią, chciałbym się 
dowiedzieć, jakie są możliwości obecnie, jeśli chodzi o egzekucję, czy w ogóle jest 
zakaz wypalania ognisk na wałach, na ogródkach działkowych. Nie mogę znaleźć 
ostatnio podjętej uchwały o utrzymaniu porządku i czystości w Dzienniku 
Urzędowym, więc nie wiem w tej chwili jaki jest stan prawny, czy straż miejska 
egzekwuje, jeśli nie ma, to jakie są możliwości wprowadzenia zakazu i egzekucji tego 
zakazu? Jest to bardzo uciążliwe dla mieszkańców, skarżą się, że nie ma nawet 
możliwości otworzenia okna, niektóre osoby mają problemy z oddychaniem. Myślę, 
że to jest celowe, aby tą sprawę jakoś załatwić. 
 
Nie zgłoszono więcej zapytań i interpelacji. 
 

Do punktu 6 porządku 
 Informacja z wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za I półrocze 
2016 r. (Druk Nr 266/16).  
 
Informacja stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.  
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zgodnie z ustawą o finansach publicznych 
przedłożyliśmy informację z przebiegu wykonania budżetu Gminy Pyrzyce za I 
półrocze 2016 r. Informacja ta była dokładnie analizowana przez Komisje Edukacji 
jak również Komisje Budżetu, dokument jest dość duży obszerny, ja chciałabym 
powiedzieć o najważniejszych sprawach dotyczących wykonania budżetu. Na 
początku chcę zaznaczyć, że to sprawozdanie zostało pozytywnie zaopiniowane 
przez RIO, co zostanie też za chwilę odczytane. Najważniejsze rzeczy, o których 
chciałabym przypomnieć, jeżeli chodzi o to wykonanie budżetu, że po 
wprowadzeniu zmian w przychodach z tytułu wolnych środków z roku ubiegłego 
w kwocie 3.097.047,21 zł, zwiększono wydatki budżetu 2016r. co spowodowało 
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zmianę wyniku budżetu z nadwyżkowego na deficytowy w wysokości  2.050.047,21  
zł.  

Budżet Gminy Pyrzyce w I półroczu 2016 roku został wykonany po stronie 
dochodów  w kwocie 33.300.395,20 zł, a po stronie wydatków w kwocie 29.505.933,11 
zł.  

Dochody kształtują się następująco : 
Dochody ogółem:  

- plan  60.756.993,29 zł 
- wykonanie  33.300.395,20 zł 

                  w odniesieniu do planu zrealizowano dochody w 54,81 % 
Dochody bieżące: 

- plan  59.991.394,26 zł 
- wykonanie  33.022.491,70 zł 

                  w odniesieniu do planu zrealizowano dochody bieżące w 55,05% 
 Dochody majątkowe: 

- plan  765.599,03 zł 
- wykonanie  277.903,50 zł                                                                                           

(w tym ze sprzedaży majątku 239.467,48 zł, tj.62,51%) 
                 w odniesieniu do planu zrealizowano dochody majątkowe w 36,30% 

Wydatki kształtują się następująco :   
Wydatki ogółem:  

- plan  62.797.040,50 zł 
- wykonanie  29.505.933,11 zł 

                 w odniesieniu do planu zrealizowano wydatki w 46,99 % 
 Wydatki bieżące: 

- plan  57.518.697,54 zł 
- wykonanie  29.321.183,00 zł 

                  w odniesieniu do planu zrealizowano wydatki w 50,98 % 
Wydatki majątkowe: 

- plan 5.278.342,96 zł 
- wykonanie  184.750,11 zł 

                  w odniesieniu do planu zrealizowano wydatki w 3,50 % 
Uzyskana różnica między dochodami, a wydatkami budżetowymi w kwocie 

3.974.462,09 zł  to stanowi nadwyżkę budżetu I półrocza 2016 roku. 
Ta nadwyżka wynika z odchylenia od planu wykonania  wydatków jak:  
- inwestycje, 
- gospodarka nieruchomościami, 
- plany zagospodarowania przestrzennego, 
– największe płatności odsetek od obligacji, 
– rezerwy celowe i ogólne. 
Tak jak Państwo Radni zauważyli w dokumencie, który został przedstawiony 
w szczególności te inwestycje były wykonane na bardzo minimalnym poziomie, więc 
za chwilę w prezentacji zaprezentuję Państwu, co zostało wykonane, bo pierwsze 
półrocze w większości inwestycji obejmuje taką procedurę przygotowawczą, więc to 
nie oznacza, że my nic nie robiliśmy. Ta dokumentacja była składana, były 
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podpisywane umowy, ale w związku z tym nie mogły być wydatkowane środki, 
żeby nie było tutaj mylnego wrażenia, że pomimo w niektórych zerowego, 
w niektórych bardzo małego procentu wykonania nie ma tych inwestycji, nie dzieje 
się nic. Ja za chwile przedstawię te inwestycje, na jakim są już etapie, które są już 
realizowane, które zostały zrealizowane, jak również chciałabym powiedzieć 
o funduszu sołeckim, są Sołtysi, więc o funduszu jak jest realizowany, 
o pozyskanych środkach zewnętrznych i o wnioskach, które dalej składamy. Zanim 
dojdę do tej prezentacji chciałabym również powiedzieć, bo to też jest istotne 
i bardzo ważne, że zobowiązania gminy na 30 czerwca 2016 roku wyniosły 
18.705.956,95 zł, w tym obligacje 17.620.000,00 zł, zobowiązanie z tytułu umowy 
wieloletniej związanej z modernizacją oświetlenia tj. 1.068 698,34 zł, zobowiązania 
wymagalne w wysokości 17.258,61 zł (występują w Urzędzie Miejskim w Pyrzycach). 
Teraz chciałabym przejść do prezentacji i przedstawić Państwu to pierwsze półrocze. 
(Prezentacja stanowi załącznik Nr 13 do protokołu). 
Pierwszym zadaniem, które było i jest ujęte w budżecie to jest przebudowa drogi 
gminnej w miejscowości Obromino, planowany koszt zadania 629.040,69 zł, to 
zadanie już zostało rozpoczęte po wszystkich procedurach i jest w trakcie realizacji. 
Przebudowa drogi przy ul. Dworcowej jest w trakcie realizacji, czekaliśmy na 
podpisanie umów z Wojewodą Zachodniopomorskim, przetarg został już wcześniej 
zrealizowany, także zaraz po tej decyzji przystąpiliśmy do podpisania umowy 
z wykonawcą, zadanie jest realizowane. Planowany koszt zadania 320.000 zł. 
Przebudowa drogi gminne w miejscowości Giżyn, planowany koszt zadania to 
2.278.127,52 zł, również została podpisana umowa, zakończone wszystkie procedury 
i z inwestorem, jesteśmy po kilku spotkaniach i wstępnych uzgodnieniach remontu. 
Inwestor już kilkakrotnie był w Giżynie i myślę, żebyście się Państwo nie obawiali, 
bo tak słyszeliśmy, że gmina nie ma pieniędzy i nie będzie realizować. Będzie 
realizować, realizujemy, wykonawca jest, więc myślę, że od następnego tygodnia już 
te prace powinny ruszyć pełną parą, także na pewno inwestycja już się rozpoczęła. 
Przebudowa ul. Krótkiej za dawnym budynkiem Słowianina, ta inwestycja zmierza 
ku końcowi i tutaj zgodnie z porozumieniem, które było zawarte kończymy 
realizację tego zadania, którego koszt wynosi 181.091,50 zł. Jak Państwo mogliście 
zauważyć zupełnie zmieniło to obraz miasta w tamtym miejscu, a stan jaki był 
wcześniej był bardzo zły, katastrofalny, więc myślę, że to co zostało zrobione 
w dużym stopniu nie że tylko wizualnie, ale również funkcjonalnie bardzo dobrze 
zostanie odebrane i wpłynie na polepszenie jakości życia mieszkańców. 
Zakup i montaż szaletu wraz z zagospodarowaniem terenu też umowy zostały 
podpisane, pozwolenie na budowę, które uzyskaliśmy. Trochę tych procedur było, 
ponieważ dotyczyło to konserwatora i wiele innych dokumentacji, które musieliśmy 
uzyskać w związku z tym trochę to trwało, ale jak Państwo zauważyliście starego 
szaletu już nie ma i prace zostały już rozpoczęte. Jest wizualizacja nowego szaletu, 
który stanie w tamtym miejscu, oczywiście trzeba będzie wrzucić pieniążek, żeby do 
niej wejść, nie będzie cały czas otwarta, ale mamy nadzieję, że nie będzie 
dewastowana, że zostanie uszanowane to, co zostanie zrobione. Na pewno jest to 
nowa jakość i zmieni to zupełnie obraz tej części miasta i szalet będzie otwarty 
niezależnie od tego czy to zima, czy lato, a jak wiemy przy starym szalecie były 
ciągle problemy i z Sanepidu, który ciągle nas atakował, bo już tych wszystkich 
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wymagań nie spełnialiśmy ich w ogóle, ale na tyle, na ile mogliśmy ten szalet był 
otwarty. 
Przebudowa drogi wewnętrznej przy ul. Stargardzkiej, był to remont położenie na 
drodze, która już istnieje nowej nawierzchni, koszt zadania to 79.619,13 zł. 
Kolejna inwestycja, na którą pozyskaliśmy środki zewnętrzne już też została 
podpisana umowa i trwa przetarg, ponieważ wyłaniamy wykonawcę, to jest zmiana 
sposobu użytkowania budynku dawnego dworca PKP na mieszkania socjalne przy 
ul. Dworcowej. Powstanie tam 12 mieszkań już jesteśmy po wstępnych rozmowach 
z Komisją Mieszkaniową, zaproponowałam listę osób zgodnie z listą oczekujących, 
które mogłyby do tych mieszkań się wprowadzić w następnym roku, kiedy ten 
remont zostanie zakończony. Całkowity koszt zadania to jest 1.772.811,12 zł w tym 
dofinansowanie 795.730,96 zł z Banku Gospodarstwa Krajowego, drugi raz 
korzystamy z takiego wsparcia. 
Remont drogi ul. Podgrodzie i ul. Sikorskiego. Ci mieszkańcy, którzy tam żyją, 
mieszkają i Ci, którzy przejeżdżali widzieli w jakim stanie była ta droga, jak wysoko 
były studzienki, nie można było przejechać, więc w miarę tych środków, które 
posiadaliśmy stan nawierzchni tej drogi został poprawiony i na dzień dzisiejszy jest 
dużo lepiej i ułatwienie dla mieszkańców, więc już nie ma takich niebezpiecznych 
wyboi jakie były, bo naprawdę poza tym, że stała woda i było nieprzejezdne to było 
to też niebezpieczne w związku z tymi studzienkami, które były bardzo mocno 
wysunięte. Koszt zadania 27.736,50 zł, to są dwie drogi. 
Remont drogi wewnętrznej przy budynku PDK przy parkingu, gdzie została 
dokonana zmiana organizacji ruchu, jest tam droga z trelinki, która została 
poprawiona, została tam udrożniona studnia i koszt zadania był 7.380 zł. 
Remont drogi osiedlowej przy Placu Wolności, utwardzenie, koszt zadania 8.610 zł. 
Wymiana chodnika przy ul. Polnej, zadanie to zostało zrealizowane przy współpracy 
z firmą ELEKTROMAX KM. Sp. z o.o., która prowadziła tam swoją inwestycję 
i dzięki wspólnemu porozumieniu inwestycji tej firmy plus to, co mielibyśmy 
otrzymać za zajęcie pasa drogowego, skompensowaliśmy, oczywiście dołożyliśmy 
do tego zadania, ale dzięki temu mamy za dużo mniejszy koszt wykonany chodnik 
na ul. Polnej. 
Kolejne zadanie, które jest realizowane w Pyrzycach (tutaj duży ukłon dla firmy 
ENEA Oświetlenie, która  dostarcza i jest właścicielem większości oświetlenia na 
terenie naszej gminy. Jak Państwo wiecie słupy, które stoją one od początku kiedy 
powstały nie były wymieniane, więc w tamtym roku rozpoczęliśmy rozmowy 
z Prezesem i z firmą, żeby w końcu Pyrzyce doczekały się wymiany słupów i tak też 
się stało. W tym roku rozpoczęła się ta wymiana, która myślę, że powinna się 
zakończyć jeszcze w przeciągu dwóch lat. W tym roku tych słupów będzie ok. 100 w 
związku z tym myślę, że to też jest pod względem bezpieczeństwa, jak pod 
względem wizualnym ważne, i ta wymiana  już była od dawna wskazana. To 
przedsięwzięcie cały czas trwa, są kolejne ulice, bo z tego co już wiemy to jest ulica 
Narutowicza, Ks. Barnima, Dworcowa, na których zostały wymienione, przed nami 
jest jeszcze ulica Szczecińska, Jana Pawła II i jest jeszcze kilka ulic, na których będą te 
słupy wymieniane.  
Remont świetlicy w miejscowości Brzesko. Trochę słabo widać, mamy tu zdjęcia jak 
ta świetlica wyglądała, a szczególnie podłoga, która została zrobiona też ze środków 



 8 

pozyskanych. Niestety musieliśmy dokonać wymiany całej podłogi i remontu 
wewnątrz świetlicy, jak również z zewnątrz zostało wykonane odwodnienie wokół 
całego budynku stąd jest ten koszt. Tak Pan Radny powiedział, że znowu pieniądze z 
funduszu sołeckiego zostaną przeznaczone na świetlice, tam nie było 
przeznaczonych pieniędzy na świetlicę z funduszu sołeckiego, więc proszę nie 
mówić, że znowu. Dopiero zostały przeznaczone na zebraniu, na którym również 
byłam z uwagi na to, że remont został w dużej skali zrobiony, a zakończyć chcieliby 
mieszkańcy tym, żeby jednak wizualnie z zewnątrz było docieplenie i pomalowanie 
tej sali, to taką decyzje podjęli i była to decyzja większości, więc nie ma co z nią 
dyskutować. 
Wymiana dachu w świetlicy w Rzepnowie i tu było przede wszystkim  z udziałem 
funduszu sołeckiego, gdzie Sołectwo Rzepnowo wyraziło zgodę, żeby dofinansować 
z funduszu kwotę 10.050,46 zł na zadanie, które w całości kosztowało 46.500 zł. 
Remont budynku OSP w Mielęcinie, tu była wymiana dachu również przy udziale 
funduszu sołeckiego oraz instalacja centralnego ogrzewania. Koszt zadania to 79.957 
zł i w tym z funduszu sołeckiego 11.665,07 zł. 
Dokonaliśmy oczyszczenia wałów Piastowskich, jak Państwo widzieliście, obecnej 
fosy, w której były ogródki działkowe, koszt tego oczyszczenia i doprowadzenie do 
porządku tego miejsca to 17.835 zł. Tutaj chciałabym zatrzymać się na chwilę 
i powiedzieć, że kolejnym etapem jest przygotowanie kilku koncepcji, na podstawie 
których będziemy chcieli zagospodarować tą fosę. Te koncepcje zostaną 
przedstawione, będziemy rozmawiać z Radnymi, która zostanie wybrana, mamy 
środki z LGD, które zostały zabezpieczone na zagospodarowanie tej fosy, więc 
również po uzgodnieniach z Panią Konserwator, z którą jesteśmy umówieni na to, 
żeby też spojrzała na te wszystkie propozycje w ten sposób, co będziemy mogli tam 
zrealizować, żeby nie doszło do takiej sytuacji, że wybierzemy jedną z propozycji, a 
będziemy mieć opór konserwatora i będziemy się tutaj w jakiś sposób przepychać. 
Będziemy chcieli tak uzgadniać i mieć wstępną decyzję Pani Konserwator, że 
przedłożone przez nas propozycje, które będziemy chcieli przekazać Radnym będą 
do zaakceptowania, bo będzie należało na następny rok złożyć wnioski i będziemy 
się starać o pozyskanie środków na zagospodarowanie tego terenu. 
Kolejne zadanie, które wyniknęło w trakcie, była to odbudowa przejścia, a właściwie 
murów przy bramie Pijackiej, jak idziemy w stronę SP 2, wszyscy państwo chyba 
dobrze wiedzą, które to miejsce, więc to zostało wykonane za kwotę 52.000 zł. 
Wymieniliśmy nowe nawierzchnie na chodniku przy naszym cmentarzu 
komunalnym, ten chodnik, który był, był w stanie tragicznym, mieliśmy zgłoszenia 
w szczególności osób starszych, niepełnosprawnych, które w okresie Wszystkich 
Świętych miały problemy z tym, żeby dojechać do cmentarza, więc mieliśmy bardzo 
dużo zgłoszeń, podjęliśmy wymianę tego chodnika i na dzisiaj wygląda to zupełnie 
inaczej i jest to już stan bardzo dobry. 
Zmiana organizacji ruchu na parkingu przy budynku PDK, stało się to teraz strefą 
parkowania, została ta koncepcja zaopiniowana przez Komendę Powiatową Policji 
w Pyrzycach i jak Państwo widzicie bardzo ładnie to uporządkowało i w końcu jest 
porządek i nie ma już tego, co się działo wcześniej i myślę, że jest też dużo 
bezpieczniej.  Koszt zadania 4.228,90 zł. 
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Renowacja parkietu na hali sportowej w Pyrzycach również tu pozyskaliśmy środki 
z Urzędu Marszałkowskiego, to było ponad 18.000 zł środków pozyskanych, 
a całkowity koszt zadania to 43.050 zł. 
Z funduszy sołeckich chciałabym również przedstawić poza tymi, które już 
wymieniłam, że fundusze sołeckie (tu chciałabym bardzo podziękować 
mieszkańcom i Sołtysom za to, że często dochodzi między nami do wymiany 
różnych zdań, ale słuchacie tych propozycji i ta realizacja tych zadań własnych jest 
taka teraz bardzo dobra, mierzalna i naprawdę konkretna, że te rzeczy, które są 
robione, są efekty, już w tamtym roku widzieliśmy i za chwilę zobaczymy kolejne, że 
robimy rzeczy wspólnie, ale robimy rzeczy coraz większe i to też mnie bardzo cieszy.  
Także jeszcze raz dziękuję bardzo), które są planowane też są bardzo rozsądnie 
planowane, dyskutowane i ta świadomość mieszkańców jest coraz większa do tego, 
że te zadania własne, które należy wykonać na terenie tych miejscowości dotyczą 
przede wszystkim ich i mają ulepszyć ich funkcjonowanie w danej miejscowości. 
Jeżeli chodzi o fundusz sołecki, który już w większości 50% został zrealizowany, 
jeszcze są zadania, które są w drugiej połowie realizowane, ale już powiem o tych, 
które zostały, to doposażenie świetlic Mielęcin, Brzesko, Krzemlin, Nieborowo, 
Ryszewo, Młyny, Stróżewo, Obromino, Mechowo, Turze  łączny koszt zadania 
36.206,05 zł, to były zakupy na doposażenie do świetlic. Również w miejscowości 
Mechowo zostało wybrane zadanie, którym będzie utwardzenie terenu 
z przeznaczeniem na parking przy cmentarzu. To jest takie wstępne zadanie, które 
mam nadzieję, że później będziemy poszerzać. Całkowity koszt zadania 11.707,60 zł, 
a fundusz sołecki 7.000 zł i tak też na zebraniu sołeckim, kiedy zapada decyzja o tym, 
że możemy przeznaczyć takie pieniądze, ja mam pełną świadomość tego i my 
później mamy, że musimy do tych zadań dokładać i staramy się dokładać tak, żeby 
te zadania w pełni zostały zrealizowane. To utwardzenie jesteśmy przed, jest 
wyłoniony wykonawca, więc za chwilę zacznie być to realizowane. 
Kolejne fundusze sołeckie, były zakupy i montaż lamp solarnych w Giżynie 
i Nowielinie, koszt tych lamp to w Giżynie 7.624,77 zł, w Nowielinie 7.736,70 zł.  
Również było doposażenie placów zabaw w miejscowości Stróżewo i w miejscowości 
Okunica, także zostały zakupione 2 piłkochwyty w miejscowości Brzesko, łączny 
koszt zadania 13.505,40 zł na boisko sportowe. 
Poza tymi zadaniami, które zostały zrealizowane lub realizujemy, również 
wystąpiliśmy o wykonanie audytów energetycznych dla Szkoły Podstawowej 
w Okunicy, Szkoły Podstawowej w Mielęcinie, Pyrzyckiej Szkoły Muzycznej. Te 
3 szkoły plus Szkoła Podstawowa z Oddziałami Integracyjnymi, na te 4 budynki 
zostanie złożony wniosek na termomodernizację tych budynków w tym roku, bo 
rozpoczyna się już nabór i jeżeli pozytywnie przejdzie to mam nadzieję, że 
w przeciągu 3-ch lat, ponieważ to zadanie będzie dużym zadaniem, zostaną te 
budynki zmodernizowane i na pewno zmniejszy się koszt utrzymania tych 
budynków, jak również polepszy się funkcjonowanie uczniów w tych szkołach.  
Do tego musieliśmy wykonać również 4 opinie ornitologiczne dla 4 budynków 
oświatowych, żeby mieć w pełni wszystkie dokumenty do złożenia wniosku. 
Również został wykonany projekt budowlany remontu świetlicy wiejskiej w 
miejscowości Pstrowice, tutaj też również miejscowość Pstrowice przekazała fundusz 
sołecki na wykonanie tej dokumentacji tak, żebyśmy mogli ten remont rozpocząć. Na 
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drugi rok mają być ogłoszone środki na remonty świetlic wiejskich, więc te świetlice, 
które wymagają remontu, które mają aktualne dokumentacje będziemy starali się, 
żeby zostały ujęte we wniosku, żebyśmy pozyskali pieniądze na ich remonty. 
Jest w trakcie wykonywania projekt rozbudowy oświetlenia ulicznego w ul. M. 
Konopnickiej oraz parku przy ul. Słowackiego. To jest zadanie, które zostało 
zatwierdzone przez fundusz sołecki miasta Pyrzyce w tym roku. 
Został wykonany projekt odwodnienia drogi w miejscowości Rzepnowo.  
W roku 2016, do tego momentu pozyskaliśmy środki zewnętrzne na takie inwestycje 
jak: 

1. przebudowa drogi w Giżynie, były to środki z PROW, koszt dofinansowania 
1.408.213,05 zł, 

2. przebudowa drogi w Obrominie, były to środki z PROW, koszt 
dofinansowania 336.628 zł, 

3. otrzymaliśmy 6.000 zł ze Związku OSP w Szczecinie dla jednostki OSP w 
Nowielinie na pakiet ubrań specjalistycznych (3 komplety nowych ubrań 
Specjalno – ochronnych, 4 hełmy strażackie, 4 pary butów specjalnych oraz 5 
par rękawic). Całkowity koszt 13.180,10 zł, 

4. przebudowa drogi ulicy Dworcowej, otrzymaliśmy środki od Wojewody 
Zachodniopomorskiego z Programu rozwoju gminnej i powiatowej 
infrastruktury drogowej. Całkowity koszt zadania 320.000 zł, dofinansowanie 
145.763 zł 100% zadania, 

5. wystąpiliśmy i otrzymaliśmy środki na dofinansowanie zadania związanego z 
usuwaniem azbestu na terenie Gminy Pyrzyce. Dotacja to 42.438 zł,  

6. dofinansowanie po raz pierwszy zadania związanego z likwidacja Barszczu 
Sosnowskiego (roślina bardzo utrudniająca życie szczególnie w miejscowości 
Rzepnowo), otrzymaliśmy dotację w kwocie 37.803,53 zł, 

7.   otrzymaliśmy środki z BGK na zmianę sposobu użytkowania dawnego 
dworca PKP, czyli tam, gdzie będą mieszkania socjalne, to kwota 795.730,96 
zł, czyli 45% kosztów kwalifikowanych, 

8. Środki pozyskane na halę widowiskowo-sportową, czyli na renowację 
parkietu, to dotacja z Urzędu Marszałkowskiego  18.300 zł, 

9. Gmina Pyrzyce przystąpiła do projektu partnerskiego pod nazwą: „Sieć 
Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej”, to jest 
zadanie realizowane w przeciągu 3-ch lat. Całkowity koszt zadnia to 430.620 
zł. 

Złożyliśmy również wnioski na: 
- „Zakup i montaż windy przystosowanej do przewozu osób niepełnosprawnych 
dla uczniów Szkoły Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi w Pyrzycach” - 
PEFRON Całkowity koszt 118.080 zł w tym dofinansowanie 59.000,00 zł, 
oczekujemy na ostateczną decyzje, jeżeli przejdzie to będzie zadanie to 
realizowane. 
- Projekt grantowy „Dobre konsultacje, dobry plan”, to jest taka nowość, do której 
też przystąpiliśmy, już mamy pierwszą decyzję, że merytorycznie został przyjęty 
projekt, będzie realizowany, a dotyczy to planów, które przyjmowaliśmy  w tym 
roku, zmiana planów ul. 1-go Maja, Stargardzka. Tutaj pojawił się projekt, 
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z którego możemy skorzystać na przeprowadzenie i sporządzenie tego planu, to 
jest dużo, żeby odciążyć budżet gminy. 
- Wystąpiliśmy o pozyskanie środków na „Aktualizację Lokalnego Programu 
Rewitalizacji dla Gminy Pyrzyce”. Całkowity koszt 28.910 zł i mamy już wstępną 
informacje, że projekt jest pozytywnie zaopiniowany, czyli najprawdopodobniej 
to zadanie będziemy mogli zlecić i taki program zostanie zrealizowany. Jak 
Państwo wiecie taki program był, zakończył się w 2013 r. i teraz jesteśmy 
zobowiązani do tego, żeby wprowadzić  nowy program, na podstawie którego 
Gmina Pyrzyce, jak również wszystkie inne podmioty funkcjonujące na terenie 
Gminy Pyrzyce będą mogły ubiegać się o środki zewnętrzne, a bez tego 
programu nie będą miały takiej możliwości, ale też szukaliśmy środków 
zewnętrznych, żeby móc taki program przygotować.  
- Zakup samochodu dla OSP Brzesko w ramach wniosku złożonego przez 
Związek Ochotniczych Straży Pożarnych, też oczekujemy na ostateczną decyzję, 
na razie wiemy, że jesteśmy na liście rezerwowej. 
- Kontrakt Samorządowy, o którym już wielokrotnie mówiliśmy, to jest wsparcie 
szkół prowadzących kształcenie ogólne w Gminie Pyrzyce na rzecz rozwoju 
gospodarczego Kontraktu Samorządowego, „Pyrzyce+”.  Planowany całkowity 
koszt zadania 626.545 zł w tym dofinansowanie 532.563,25 zł. Jesteśmy w trakcie 
(wspólnie z innymi partnerami liderem) tworzenia wniosku, który zostanie 
złożony do Urzędu Marszałkowskiego i po pozytywnej akceptacji będziemy 
mogli te środki pozyskać i realizować to zadanie. 
Także wszystko to, co chciałam Państwu powiedzieć, żeby przedstawić, że 
pomimo tego półrocza i wskazania przy niektórych inwestycjach zerowego 
wykonania, więc to nie jest tak, że to się nic tutaj nie działo. Tak jak Państwo 
zobaczyliście tych zadań jest dużo, realizujemy je i mam nadzieję, że wszystkie 
zostaną zakończone, niektóre oczywiście przechodzą również na rok 2017, więc 
to też już jest obciążenie budżetu roku następnego, ale to co sobie zamierzyliśmy 
w tym roku jest realizowane, a myślę, że nawet więcej, jesteście Państwo 
i możecie to ocenić. Jeżeli będą pytania to oczywiście poproszę, ale teraz poproszę 
Panią Skarbnik o przeczytanie opinii RIO na temat wykonania budżetu. 

 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Odczytała Uchwałę Nr CCLVII.453.2016 
Składu Orzekającego RIO w Szczecinie z dnia 21 września 2016r. w sprawie wydania 
opinii o informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy Pyrzyce za pierwsze 
półrocze 2016 r., która stanowi załącznik Nr 14 do protokołu. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia stanowi załącznik Nr 15 do protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 16 do protokołu, 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 

 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Ogłosił przerwę. 

Przerwa od godz. 13:52 do godz. 14:05; 
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Po przerwie:  
Stan Radnych na sali – 13; 

 
Do punktu 7 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości odpłatności za 
korzystanie z obiektów sportowych administrowanych przez Ośrodek 
Sportu i Rekreacji w Pyrzycach (Druk Nr 272/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 17 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Wracamy do tematu wysokości 
odpłatności za korzystanie z obiektów sportowych administrowanych przez 
Ośrodek Sportu i rekreacji w Pyrzycach i proponujemy nową uchwałę ze zmianami 
stawek w szczególności dotyczącymi wynajmu hali sportowej przy ul. Rolnej. Po 
ponownych rozmowach ze stowarzyszeniami, klubami sportowymi na jednym ze 
spotkań, które odbyło się w Ośrodku Sportu i Rekreacji, na którym byłam obecna 
i Pani Dyrektor, podjęta została taka inicjatywa, że stowarzyszenia chciałyby 
porozmawiać jeszcze raz o tych stawkach, które zostały podjęte. Odbyło się kolejne 
spotkanie z mojej inicjatywy w Urzędzie Miejskim w Pyrzycach wspólnie również 
z Radnymi Rady Miejskiej, na którym ponownie analizowaliśmy wspólnie ze 
stowarzyszeniami stawki, które zostały przyjęte. Została wypracowana nowa 
propozycja obniżająca te stawki, jeżeli chodzi o wynajem hali sportowej, która jest 
Państwu przedstawiona i jeżeli będą pytania to na pewno będziemy na nie 
odpowiadać. Jest też obecna Pani Dyrektor, która może odpowiedzieć i chciałbym 
tylko nawiązać do tematu, który był poruszany na spotkaniu w Urzędzie Miejskim, 
jak również na Komisji Budżetu, dokładnie dotyczyło to jednego ze stowarzyszeń dla 
seniorów Uniwersytetu Trzeciego Wieku chodziło o to, żeby może odstąpić od takich 
stawek, więc taka dyskusja odbyła się na Komisji Budżetu, ale w związku z tym, że 
będę Państwu proponowała uchwałę, która będzie dotyczyła ulg dla osób 65 plus 
i miałoby to dotyczyć wszystkich jednostek naszych samorządowych, czyli OSiR-u, 
również PDK, może też dotyczących niektórych spraw Urzędu, to też będziemy 
analizować. Jak również wystąpiłam do wszystkich podmiotów w Gminie Pyrzyce, 
czyli aptek, restauracji, którzy będą zainteresowani tym, żeby takie ulgi, zwolnienia 
dla seniorów dać. Ta procedura już została rozpoczęta i taka uchwała zostanie 
Państwu przedłożona może w miesiącu październiku, jeżeli wszystkie dokumentacje 
już nam spłyną i będzie to gotowe, jeżeli nie to najpóźniej w listopadzie tak, żeby 
móc ten program (jeżeli Państwo wyrazicie zgodę) wprowadzić od stycznia 2017 r. 
Na pewno będzie to dużym wsparciem dla wszystkich seniorów, żeby mogli 
korzystać w pełni z tych wszystkich usług, które są, a na pewno odciążyć ich 
budżety, które jak wiemy są niewielkie. W związku z tym, że planuje taki program 
wprowadzić odstąpiliśmy od tego, żeby rozważać to przy tej uchwale, a było to tylko 
na Komisji Budżetu, więc informuje wszystkich Państwa, jeżeli padłoby takie 
pytanie, że na pewno do takiego tematu powrócimy, ale przy uchwale dotyczącej 
seniorów 65 plus. Także jeżeli macie Państwo pytania, na które będziemy 
odpowiadać (tak jak powiedziałam jest Pani Dyrektor) można jeszcze pytać, 
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dopytywać, tak żeby już tą uchwałę przyjąć, żeby przez jakiś czas do niej nie wracać, 
żeby ona mogła funkcjonować i nie budzić kontrowersji dla każdej ze stron.  

 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 18 do 
protokołu; 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 
stanowi załącznik Nr 19 do protokołu, 

 
Radny Jerzy Wroński – Te słowa kieruję do Pani Dyrektor, Pani Dyrektor, serdeczne 
dzięki, że jednak doszła Pani do tego, żeby jednak obniżyć te stawki za 
wykorzystywanie tych pomieszczeń na hali sportowej to w imieniu wszystkich 
stowarzyszeń. Na marginesie chciałbym podkreślić, że jednak warto pomyśleć nad 
tym, co się robi, ponieważ każda jedna podwyżka obojętne czego, czy podatku, czy 
wynajmu pomieszczeń w hali sportowej jest rygorystyczna. W związku 
z powyższym na drugi raz Pani Burmistrz, żeby pomyśleć i rozsądnie podchodzić do 
tych spraw. Bardzo fajnie, że to się tak stało w związku z powyższym będę głosował 
za.  
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie ustalenia wysokości odpłatności za korzystanie z obiektów sportowych 
administrowanych przez Ośrodek Sportu i Rekreacji w Pyrzycach (Druk Nr 272/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 12, przeciw - 0, wstrzymało się - 1; 
Uchwała Nr XXVII/236/16 stanowi załącznik Nr 20 do protokołu. 
 

Do punktu 8 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały o zmianie 
uchwały o nadaniu Statutu Ośrodkowi Sportu i Rekreacji w Pyrzycach 
Uchwała Nr XVII/172/16 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 28 
stycznia 2016 r. (Druk Nr 268/16). 
  
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 21 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Zmiana statutu dotyczy ponownego 
wprowadzenia do zarząd OSiR-u boiska sportowego w Żabowie w związku 
z faktem, że klub piłkarski Goplana, który wystąpił o możliwość zarządzania tym 
boiskiem zrezygnował, w związku z tym musimy powrócić do sytuacji 
wcześniejszej, czyli ponownie powracamy i oddajemy boisko sportowe w Żabowie 
pod zarząd OSiR-u. 
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Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 22 do 

protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 23 do protokołu, 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie uchylenia uchwały o zmianie uchwały o nadaniu Statutu Ośrodkowi 
Sportu i Rekreacji w Pyrzycach Uchwała Nr XVII/172/16 Rady Miejskiej 
w Pyrzycach z dnia 28 stycznia 2016 r. (Druk Nr 268/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXVII/237/16 stanowi załącznik Nr 24 do protokołu. 
 

Do punktu 9 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie likwidacji Filii Biblioteki „Sady” 
w Pyrzycach wchodzącej w skład Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej 
(Druk Nr 267/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 25 do protokołu.  
 

Z-ca Burmistrza – Robert Betyna – W związku z faktem takim, iż Spółdzielnia 
Mieszkaniowa Słoneczna, która użyczała nam obiektu wypowiedziała nam umowę 
na korzystanie z tego obiektu, zmuszeni byliśmy o przedstawienie takiego projektu 
uchwały. Oczywiście on jest poparty wcześniejszą opinią z Książnicy Pomorskiej, bo 
do tego byliśmy zobligowani, taka opinia wpłynęła i macie ją Państwo 
w dokumentach. Próbowaliśmy szukać jakiegoś innego, zastępczego rozwiązania, 
nie udało się, w związku z tym jesteśmy zmuszeni do likwidacji tej filii, oczywiście 
wszystko to, co znajdowało się w tamtym obiekcie zostało zagospodarowane, 
rozdysponowane po naszych bibliotekach. 
 

Wyszła radna Małgorzata Piotrowska godz. 14:13; 
Stan Radnych na sali – 12; 

Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 26 do 

protokołu; 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia pozytywna 

stanowi załącznik Nr 27 do protokołu, 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
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Przewodniczący Rady - Paweł Chyt - Poddał pod głosowanie projekt uchwały 
w sprawie likwidacji Filii Biblioteki „Sady” w Pyrzycach wchodzącej w skład 
Pyrzyckiej Biblioteki Publicznej (Druk Nr 267/16). 
 
Wynik głosowania:  
 Stan Radnych na sali - 12; za - 12, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXVII/238/16 stanowi załącznik Nr 28 do protokołu. 

 

Do punktu 10 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnych umów dzierżawy 
i najmu nieruchomości stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk 
Nr 269/16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 29 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Jest to kolejna uchwała porządkująca, 
przyznająca prawo na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu na okres 3-ch lat 
dla dotychczasowych najemców i dzierżawców. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 30 do 
protokołu; 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zawarcia kolejnych umów dzierżawy i najmu nieruchomości 
stanowiących własność Gminy Pyrzyce (Druk Nr 269/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 12; za -12, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXVII/239/16 stanowi załącznik Nr 31 do protokołu.  
  

Do punktu 11 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji gruntów 
jako działka nr 536/12 o pow. 0,0122 ha położona w obrębie 
geodezyjnym Letnin (Druk Nr 270/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 32 do protokołu. 
 

Weszła radna Małgorzata Piotrowska godz. 14:17; 
Stan Radnych na sali – 13; 
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Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy wyrażenia zgody na 
sprzedaż nieruchomości w formie przetargu nieograniczonego, dotyczy to działki, 
która znajduje się na naszym terenie gminnym, są osoby chętne, które już na ten 
moment korzystają z tej działki, która znajduje się przed ich domem. W związku 
z tym zasadnym byłoby podjęcie uchwały o sprzedaży, żeby ułatwić funkcjonowanie 
tym osobom w obrębie własnego domostwa. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa  – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 33 do 
protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 536/12 o pow. 0,0122 ha położona 
w obrębie geodezyjnym Letnin (Druk Nr 270/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXVII/240/16 stanowi załącznik Nr 34 do protokołu.  
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Ogłosił przerwę. 
 

Przerwa od godz. 14:18 do godz. 14:28; 
Po przerwie:  

Stan Radnych na sali – 13; 

Do punktu 12 porządku 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie 

nieruchomości zabudowanej, oznaczonej w ewidencji gruntów jako 
działka nr 94/4 o pow.0,3820 ha położonej w obrębie geodezyjnym nr 
0003 Ryszewko gmina Pyrzyce (Druk Nr 277/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 35 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Ta nieruchomość, o której mówimy 
w uchwale jest obecnie w dzierżawie Sławęcińskiego Stowarzyszenia Inicjatyw 
Lokalnych, które otrzymało 19 listopada 2013 r. umową dzierżawy nieruchomość na 
okres 15. lat dzierżawy. Wcześniej została podjęta uchwała na podstawie, której w 
formie bezprzetargowej taka forma dzierżawy została zawarta. Stowarzyszenie 
wystąpiło z wnioskiem o wcześniejsze kupno budynku i zakończenie tej umowy 
dzierżawy w związku z faktem, że chcą się dalej rozwijać, rozwijać swoją 
działalność, jak również chcą wystąpić o środki zewnętrzne na termomodernizację 
tego budynku, w którym prowadzona jest ta działalność od grudnia 2013 roku. Nie 
mogą takich środków pozyskać w sytuacji, kiedy są tylko dzierżawcą, będą mogli 
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wystąpić o takie środki kiedy będą właścicielem. W związku z tym po wszelkich 
analizach i rozmowach z Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska, w którym 
ubiegają się o te środki, jak również spotkaniami ze mną w Urzędzie, nie było innych 
możliwości takich, żeby móc wesprzeć Stowarzyszenie w jakiś sposób taki, żeby 
mogło te środki zewnętrzne pozyskać i tą swoją działalność, która jest prowadzona 
wg nas i chyba opinii mieszkańców (nie ma Pana Sołtysa myślałam, że coś powie), 
więc jest bardzo dobra współpraca z mieszkańcami. Również w tym budynku jest 
pomieszczenie, w którym jest filia biblioteki nieodpłatnie, utrzymywane przez 
Stowarzyszenie, ale w związku z faktem, że Stowarzyszenie ma bardzo dobrą 
współpracę ze środowiskiem pozyskuje środki zewnętrzne, również współpracuje ze 
szkołą podstawową w Żabowie, pozyskuje środki zewnętrzne na miękkie działania, 
które są realizowane w szkole,  jak również w naszej świetlicy w Ryszewku. Jeżeli 
chodzi o wszelkiego rodzaju imprezy, które się odbywają i dotyczą miejscowości 
Ryszewko, również odbywają się na terenie tego ośrodka, sama miałam ostatnio 
okazje uczestniczyć w dwóch takich imprezach, na których nie było żadnych 
przeciwwskazań, żeby mieszkańcy mogli z obiektu korzystać, korzystali. Po tych 
rozmowach i decyzji Pani Prezes i całego Zarządu Stowarzyszenia do tego, że jednak 
chcieliby ten budynek kupić i pozyskać te pieniądze na tą termomodernizację, 
przygotowaliśmy  dla Państwa projekt uchwały, na podstawie którego jest 
możliwość zgodnie z art. 34 ustawy o gospodarce nieruchomościami, na podstawie 
którego Rada Miejska może dla podmiotu, który ma długoletnią dzierżawę wyrazić 
zgodę na ten pierwokup. W związku z tym pkt 2 dotyczy przyznania prawa 
pierwokupu, czyli nabycia tej nieruchomości dla Stowarzyszenia. Jeszcze jedna 
rzecz, którą chciałabym powiedzieć, w trakcie, kiedy była podejmowana uchwała 
o tej bezprzetargowej formie wydzierżawienia, zostało oddzielone boisko dla 
mieszkańców Ryszewka, z którego mogą korzystać i dochodziły do mnie różne 
głosy, że to boisko jest również tutaj brane pod uwagę. To dementuję, nie ma tego 
boiska, to boisko jest to odrębna działka, która została wtedy już wydzielona, z której 
mieszkańcy korzystają, mają pełnię praw do korzystania i nikt nie ma zamiaru, na 
pewno ja takiego zamiaru nie mam i myślę, że Radni obecnej kadencji również, żeby 
takie boisko kiedykolwiek sprzedać, więc nie ma tutaj i chciałabym rozwiać wszelkie 
obawy mieszkańców, że  nie dotyczy to sprzedaży tego boiska, z którego mogą 
mieszkańcy korzystać. Żeby nie było wątpliwości, jeżeli chodzi o tą umowę, która 
została zawarta, to okres pierwszych pięciu lat jest to kwota 100 zł netto, którą 
Stowarzyszenie wpłaca, ale w związku z tym zostało też zobowiązane do poniesienia 
nakładów w kwocie 500.000 zł do 2019 r. i następna kwota to byłoby ok. 3.500 zł 
miesięcznie, którą płaciliby za następne lata dzierżawy. Biorąc pod uwagę fakt 
rozwoju i tego, że bardzo nam zależy na tym, żeby to Stowarzyszenie było na terenie 
naszej gminy, żeby funkcjonowało, są tam zatrudniani nasi mieszkańcy, żeby była ta 
integracja między społecznością lokalną, która jest, żeby ta działalność była 
poszerzana i ten budynek był w dobrym stanie, bo jak wiemy jest tam młodzież, jest 
tam internat i budynek, pomimo tych nakładów, które zostały poniesione, wymaga 
jeszcze bardzo wielu nakładów. Zasadne jest podejście do tematu w taki sposób, 
żeby umożliwić Stowarzyszeniu, które nie jest spółką, nie jest przedsiębiorcą, 
rozwijanie się i pozyskanie tych środków, a jak wiemy rozpoczął się nowy okres 
programowania, nowe możliwości, których może później nie być i Stowarzyszenie 
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po upływie tego okresu, kiedy ta dzierżawa zostanie zakończona może występować 
o kupno, może dzierżawić, ale może nie być już możliwości pozyskania tych 
środków zewnętrznych, więc myślę, że musimy wziąć pod uwagę te wszystkie 
aspekty, nie tylko ten aspekt dochodowy, który tutaj jest, bo oczywiście sprzedaż nie 
nastąpi za symboliczna złotówkę, jak tutaj też gdzieś padały takie informacje, tylko 
Stowarzyszenie musi nam wpłacić kwotę, która zostanie określona po wycenie 
nieruchomości, która była przed nakładami, które poniosło Stowarzyszenie, jak 
również po tych nakładach. Myślę, że ta różnica, która powstanie będzie mogła być 
wzięta pod uwagę tylko, jeżeli chodzi o zwrot tych nakładów, a pozostała kwota 
musi zostać wpłacona do budżetu Gminy Pyrzyce i na pewno będzie to kwota dość 
spora, nie będzie to symboliczna złotówka. 
Jesteśmy po rozmowach z Panią Prezes, która była obecna na Komisji Budżetu, takie 
pytania również otrzymała o kondycję finansową Stowarzyszenia, jak również 
o możliwość wpłaty, więc deklarowała, że Stowarzyszenie jest przygotowane na 
wpłatę i na to, że chcieliby tą wpłatę uregulować jednorazowo, nie występować 
nawet o żadne raty. Jeżeli macie Państwo pytania (nie ma dzisiaj z nami Pani Prezes, 
jest sytuacja losowa, nie mgła dzisiaj z nami tutaj być, bardzo przeprasza, ale są 
Panie terapeutki, pracownice ośrodka) do nas, do Pań to prosimy o zadawanie tych 
pytań, żeby nie było wątpliwości odnośnie tej sprzedaży. Oczywiście gdyby nie 
wniosek i nie taka inicjatywa, to taka uchwała nie zostałaby do Państwa złożona, 
ponieważ ta umowa trwałaby dalej, a w przypadku wystawienia w przetargu 
nieograniczonym Stowarzyszenie na pewno na to by nie wyraziło zgody, bo działają, 
funkcjonują, więc na pewno są zainteresowani tym, żeby być. Tak jak jeszcze raz 
powtórzę chcą się rozwijać i po to, wystąpili, żeby się rozwijać i pozyskać środki 
zewnętrzne. Także proszę o pytania, jeżeli są jakiekolwiek wątpliwości. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 36 do 
protokołu; 

2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia negatywna 
stanowi załącznik Nr 37 do protokołu, 

 
Wiceprzewodnicząca Rady - Iwona Ksel – Na potwierdzenie wcześniejszych słów 
Pani Burmistrz chciałabym, jako radna wybrana z tego okręgu, gdzie znajduje się 
przedmiotowa nieruchomość, chciałabym potwierdzić Państwu, że rzeczywiście 
współpraca ze Stowarzyszeniem na chwilę obecną układa się bardzo dobrze. 
Stowarzyszenie jest otwarte na wspólne inicjatywy z mieszkańcami wsi Ryszewko, 
jak i pobliskiej wsi Młyny, która nie posiada jak Państwo wiecie świetlicy. Takim 
przykładem takiej inicjatywy i bezpretensjonalnej współpracy jest organizacja w tym 
roku dożynek parafialnych, kiedy to Stowarzyszenie udostępniło nam całą szkołę do 
dyspozycji, oddano nam klucze, nie pozostawiono żadnego pracownika, który 
pilnowałby tej szkoły, mogliśmy zorganizować tą imprezę bez żadnych obostrzeń ze 
strony Stowarzyszenia, ale nie była to tylko jedna impreza, to była ostatnia przez 
wspólnie zorganizowana. Natomiast takich imprez wcześniej przez okres 
działalności Stowarzyszenia było wiele. Czuje się zobowiązana do tego, abyście 
Państwo mieli tego świadomość, że tak właśnie jest, że Stowarzyszenie wychodzi 
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często też z innymi inicjatywami, do których zaprasza mieszkańców, nie tylko dzieci, 
ale i osoby dorosłe. Kolejnym punktem, który też świadczy o tej dobrej współpracy 
i o tym, że Stowarzyszenie jest przychylne mieszkańcom jest też funkcjonowanie 
biblioteki na terenie tego budynku. Z biblioteki korzystają zarówno dzieci jak i osoby 
dorosłe, także chciałabym, żebyście Państwo, zwłaszcza członkowie Komisji 
Edukacji, którzy być może wcześniej nie mieliście tej wiedzy, podeszli do sprawy 
zupełnie z innym podejściem niż podczas pracy w Komisji. Chciałbym powiedzieć, 
że osobiście będę głosowała za podjęciem tej uchwały. 
 
Radny Jerzy Wroński – Jest prawdą, że to Stowarzyszenie pracuje na rzecz 
mieszkańców w Ryszewku, ta praca układa się bardzo dobrze, tutaj ukłony do Pani 
Prezes, że to tak jest. Szanowni Państwo, żebyśmy się dobrze zrozumieli, ja nie 
jestem może przeciwny sprzedaży tego budynku, ale chciałbym również usłyszeć 
głos mieszkańców. Żyjemy dzisiaj w cywilizowanym kraju, jest XXI wiek i myślę 
również, że mieszkańcy mają coś do powiedzenia, a z racji tego, że w czasie budowy 
ładnych parę lat temu, jeszcze za komuny, mieszkańcy mają swój udział w budowie 
tego budynku w formie prac społecznych. Na dzień dzisiejszy, 2 dni temu, może 3 
dowiedzieli się, że ten budynek idzie do sprzedania, ten ich budynek idzie do 
sprzedania. Pani Burmistrz szkoda, że Pani nie zrobiła spotkania, szkoda że Pani nie 
poinformowała mieszkańców, że jest taka potrzeba, żeby go sprzedać dla tego 
Stowarzyszenia, że się nic nie zmieni w związku ze współpracą. Takie zebranie się 
nie odbyło i dostałem parę telefonów, że mieszkańcy nie wiedzieli, że ten budynek 
idzie do sprzedania i mają pretensje do Pani, Pani Burmistrz, że Pani nie 
powiadomiła mieszkańców o sprzedaży. Chciałbym usłyszeć głos mieszkańców, 
opinię mieszkańców w tym temacie i w związku z powyższym Pani Burmistrz, jeżeli 
jest możliwość to myślę, że powinniśmy odstąpić od głosowania tej uchwały, 
a jednak zrobić zebranie z mieszkańcami. Osobiście bym się pofatygował, też pojadę, 
posłucham mieszkańców, jeżeli wyrażą zgodę na sprzedaż, Pani Burmistrz ja 
podniosę dwie ręce. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt –Panie Radny, czy to jest wniosek formalny 
o wyprowadzenie tego punktu z porządku obrad? 
 
Radny Jerzy Wroński – Tak. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Myślę, że będziemy kontynuowali dyskusję, 
a później przegłosujemy, czy tak Panie Mecenasie? Możemy kontynuować dyskusję, 
a wniosek przegłosujemy po dyskusji. 
 
Radna Małgorzata Piotrowska – Czuję się niejako wywołana wypowiedzią Pana 
Radnego do zabrania głosu z racji tego, że myśląc o budowanej szkole przez 
mieszkańców. Analizując te czasy, kiedy czyn społeczny był na porządku dziennym 
myślę, że w gminie znalazłoby się mnóstwo takich budynków, które były budowane 
rękoma ludzi, ale w związku z tym wiedząc, jak odbyła się komisja, również 
zasięgnęłam języka u kilkoro osób z Ryszewka, zadając inne pytanie, czy jeśli 
budynek zostanie to również w czynie społecznym będą go utrzymywać, tak jak 
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kiedyś go wybudowali. Na dzień dzisiejszy w momencie, kiedy ten budynek stał 2 
lata po prostu niszczał. Mało tego, po zamknięciu budynku nie został dobrze 
zabezpieczony, więc spowodowało to większe straty i na pytanie, czy pozostawiony 
budynek mieszkańcy będą w stanie utrzymać go w czynie społecznym, tak jak go 
kiedyś w czynie społecznym wybudowali? Tu już  nie ma takiej pewności, więc mało 
tego, ja akurat trafiłam na takich mieszkańców, którym jest bez różnicy w jakiej 
formie ten budynek będzie funkcjonował, czy on będzie dzierżawiony, czy on będzie 
własny. Większa obawa była przed podjęciem pierwszej uchwały o przeznaczeniu 
tego budynku dla Stowarzyszenia, jeszcze większe obawy mieszkańców były dużo 
wcześniej, kiedy dzieci przenoszono do budynku w Żabowie. Uczestniczyłam 
również wtedy, w poprzedniej kadencji, kiedy obawiali się o to, że ich dzieci stracą 
na tym, że nie będą uczyć się w Ryszewku. Dziś patrząc z perspektywy tego, minęło 
już kilka lat, te dzieci już są w gmachu gimnazjum, rodzice mówią, że była to dobra 
zmiana, korzystna ze względu na bazę sportową tamtą jaka była. Tutaj dzieci 
wracając ze szkoły śmierdziały wilgocią, bo jednak ten budynek potrzebuje 
dofinansowania, wtedy były ogromne obawy, szkoła w Żabowie wybroniła ten 
pomysł ówczesnego Burmistrz, potem był nowy pomysł na Stowarzyszenie, również 
były obawy. Największe obawy (tu kolega Mariusz może potwierdzić, że 
w pierwszym podejściu radni nie wyrazili zgody na to przekazanie, ponieważ 
dzierżawa dotyczyła całości działki, więc Burmistrz wydzielił działkę na dwie 
działki, które mamy dzisiaj na planie, czyli boisko zostało wydzielone i ono 
funkcjonuje jako boisko, funkcjonowało zawsze przy szkole, funkcjonuje przy 
Stowarzyszeniu i funkcjonować najprawdopodobniej będzie. To też powodowało 
obawę, więc w momencie, kiedy weszło Stowarzyszenie i okazało się, że ten strach 
miał wielkie oczy, bo Stowarzyszenie jest otwarte tak jak mówiła koleżanka Radna 
i łatwo się z nim współpracuje wręcz nawet może bardziej Stowarzyszenie jest dla 
mieszkańców wsi niż odwrotnie. Na Komisji Budżetu we wtorek również Pan Sołtys 
zapytał, czy jak tak lekką ręką sprzedamy budynek szkoły, czy za moment lekką ręką 
nie sprzedamy działki pod boisko, więc tą wątpliwość również rozwiała Pani 
Burmistrz. Myślę, że w tej kwestii czynu społecznego znalazłoby się wiele takich 
budynków, wiele takich inicjatyw, a niestety refinansowanie po stronie mieszkańców 
dziś nie budzi takiego uśmiechu jak wspomnienie tego, co się działo wcześniej. 
Wcześniej czyn społeczny był czynem normalnym, niemalże obowiązkowym, więc 
dziś uważam, że akurat to rozwiązanie jedyne na ten moment proponowane jest 
słuszne i ja również swoim głosem będę za. 
 
Radny Jerzy Wroński – Koleżanko Radna, wszystko się zgadza, tylko mieszkańcy to 
również gmina i uważam, że powinniśmy też usłyszeć, i jeszcze raz powtarzam ten 
głos, a gdyby już doszło Pani Burmistrz do sprzedania (ja bym chciał wziąć jak 
najwięcej za ten budynek), zaproponować coś, że sprzedaliśmy ten budynek, 
w którym macie jakiś udział, kiedyś jak w pracach społecznych pracowaliście 
(zaproponować, że coś za te pieniądze, za część tych pieniędzy się zrobi) to, co 
mówił kolega Radny Darek Jagiełło, żeby parę groszy zainwestować w miejscowość 
i może tak mieszkańców przekonać, że jednak tak będzie lepiej, a nie inaczej. 
Pani Radna, ja nie chciałbym za parę lat zobaczyć tego budynku w takim stanie, jak 
był pałac w Krzemlinie. Ma Pani rację, że to musi być utrzymywane, żeby to 
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funkcjonowało, żeby to się nie niszczyło. Proszę sobie przypomnieć jaki pałac gmina 
przyjęła od Agencji, a w jakim stanie sprzedała. Tak samo byłoby gdyby pustostan 
stał do tej pory to może by tak było. Jeszcze raz proszę mnie dobrze zrozumieć, ja nie 
jestem przeciwny sprzedaży, tylko chcę usłyszeć głos mieszkańców. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady - Iwona Ksel – Ad vocem kolegi radnego Wrońskiego, 
wspomniał Pan o tym, że odebrał Pan kilka telefonów od mieszkańców 
wyrażających głos sprzeciwu. Chciałabym wspomnieć, że kilka dni poświęciłam na 
to, aby przejść się po poszczególnych domach w Ryszewku, byłam w bardzo wielu 
rodzinach i nie spotkałam się z ani jednym głosem sprzeciwu w tej materii. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – W kontekście tego wniosku złożonego przez 
Radnego Wrońskiego. Pani Burmistrz, wiem, że uczestniczyła też Pani w rozmowach 
z Prezesem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i jeżeli faktycznie 
odroczylibyśmy ten termin głosowania nad tą uchwałą, czy nie spowoduje to jakiś 
opóźnień, ewentualnej utraty środków, które jak już wiemy podobno są przyznane. 
Pani Prezes nas informowała, że tutaj zwłoka jakby zadziała na niekorzyść 
Stowarzyszenia. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Powiem tak, przedstawicielem 
mieszkańców jest radny. Po to mieszkańcy wybierają Radnego, żeby ich 
reprezentował, decyzje podejmuje Rada, więc skoro mielibyśmy być konsekwentni 
i wszystkie sprzedaże (bo takich czynów, tak jak powiedziała Pani Małgorzata było 
wiele) i iść tym torem, to powinniśmy większość ze sprzedaży uzgadniać. Tego nie 
robimy i nigdy nie robiliśmy, a co w przypadku, kiedy Pan usłyszy od mieszkańców 
nie? Więc ta decyzja, decyzja Radnych i te wszystkie argumenty, o których mówimy, 
one są do analizy właśnie dla Radnych, przedstawicieli wszystkich mieszkańców tak 
jak powiedziała Pani Iwona Ksel, która jest przedstawicielem tamtego środowiska, 
rozmawiała z nimi. Na Komisji Budżetu była Pani Prezes, był Pan Sołtys, też 
przedstawiciel sołectwa, powiedział o wszystkich swoich obawach, więc zostały one 
w jakiś sposób rozwiane, te które dotyczyły boiska. Natomiast jeżeli chodzi o środki, 
które uzyskamy, nikt nie powiedział, że tak się nie stanie, ale celowe i warunkowe 
wskazywanie, że akurat z tej sprzedaży ta kwota w pełni, czy w jakiejś kwocie, to 
będzie na pewno do dyskusji w budżecie, kiedy będziemy te dochody wprowadzać 
i będziemy nad tym rozmawiać i jak najbardziej jesteśmy za tym, żeby 
w miejscowości Ryszewko również jakiekolwiek inwestycje, czy remonty poczynić, 
bo tego też potrzebuje, jak większość miejscowości wiejskich.  Na pewno będziemy 
o tym rozmawiać, nikt nie powiedział, że się od tego odcinamy, bo pieniądze 
wpływają na dochód gminy, dochód gminy jest przeznaczany na teren miasta i na 
teren wsi. W przypadkach miasta, kiedy to większość inwestycji, nieruchomości jest 
miejskich i sprzedawane są, te dochody są wprowadzane, a również są 
przekazywane na tereny wiejskie, to nie byłoby to tak naprawdę prawidłowe 
działanie i też mogłoby być wiele pretensji. Trzeba to trochę wyważyć i trzeba 
pamiętać też o tym, że radny jest przedstawicielem danej miejscowości, reprezentuje 
ją i powinien w tej miejscowości zabrać głos. Ja rozumiem spotkanie z mieszkańcami, 
kiedy mogłyby być obawy, kiedy to był pierwszy raz, kiedy wchodzi w środowisko 
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nowy podmiot, kiedy chcemy jakieś tam obawy rozwiać, ale Ci Państwo tam 
funkcjonują. My cały czas mówimy o tym dobrym funkcjonowaniu, o tej integracji, 
która jest, więc obawy dla mieszkańców i dla nas Gminy Pyrzyce nie ma, 
najważniejsze to, żeby się rozwijali, żeby ten rozwój im ułatwić, więc jeżeli będą się 
rozwijać i będą naprawdę działali na naszym terenie, to przede wszystkim na tym 
skorzystają mieszkańcy i również skorzystamy my wszyscy. To pierwsze 
wprowadzenie tak, ale na ten moment jest Rada, która podejmuje tą decyzję, 
wszystkie argumenty zostały przedstawione, oczywiście wątpliwości i należy o nich 
rozmawiać i należy je rozwiać, jeżeli są nieprawdziwe, a na pewno było 
nieprawdziwe to, co dotyczyło boiska. To, co jeszcze raz powtarzam, boisko zostaje 
i nie ulega sprzedaży. Ja nie mówię, że pieniądze na pewno nie zostaną przekazane, 
o tym Państwo też zdecydujecie i będziemy o tym rozmawiać, ale pytanie 
mieszkańców, to tak jak Pana zapytałam, a co w przypadku, kiedy Pan usłyszy nie? 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie wniosek Pana 
Radnego Jerzego Wrońskiego o wyprowadzenie projektu uchwały z porządku 
obrad. 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za - 2, przeciw - 9, wstrzymało się - 2; 
Wniosek nie uzyskał akceptacji. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej, 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 94/4 o pow.0,3820 ha położonej 
w obrębie geodezyjnym nr 0003 Ryszewko gmina Pyrzyce (Druk Nr 277/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za - 9, przeciw - 0, wstrzymało się - 4; 
Uchwała Nr XXVII/241/16 stanowi załącznik Nr 38 do protokołu.  
 

Do punktu 13 porządku 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości niezabudowanej, oznaczonej w ewidencji gruntów 
jako działka nr 42 o powierzchni 0,0031 ha położona w obrębie 
geodezyjnym 0008 miasta Pyrzyce (Druk Nr 271/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 39 do protokołu. 

Wyszedł radny Dariusz Jagiełło godz. 14:57; 
Stan Radnych na sali – 12; 

 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Uchwała dotyczy sprzedaży małej działki, 
jest to mały teren zielony przy ul. 1-go Maja, na którym nie można dokonywać 
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żadnej zabudowy na ten moment, ponieważ jest taki plan. Jest osoba chętna, która od 
dłuższego czasu ubiega się o zakup tej działki w związku z tym przedstawiamy 
Państwu propozycję uchwały odnośnie sprzedaży nieruchomości. Chciałabym 
również jeszcze zaznaczyć, że na ten teren jest prowadzona zmiana planu, jeżeli 
chodzi o ul. 1-go Maja, którą podjęliśmy w tym roku.  
 

Wyszedł radny Łukasz Michalski godz. 14:58; 
Stan Radnych na sali – 11; 

 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 40 do 
protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, 
oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 42 o powierzchni 0,0031 ha 
położona w obrębie geodezyjnym 0008 miasta Pyrzyce (Druk Nr 271/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 11; za -11, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXVII/242/16 stanowi załącznik Nr 41 do protokołu.  
 

Do punktu 14 porządku 
Projekt uchwały w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej 

w Uchwale Nr XXIII/217/16 Rady Miejskiej w Pyrzycach z dnia 30 

czerwca 2016 r. w sprawie przystąpienia Gminy Pyrzyce do projektu 

partnerskiego pod nazwą: „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków 

Wsparcia Ekonomii Społecznej-Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej 

dla regionu stargardzkiego”,„Sieć Zachodniopomorska Ośrodków 

Wsparcia Ekonomii Społecznej-Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej 

dla regionu koszalińskiego”, „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków 

Wsparcia Ekonomii Społecznej-Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej 

dla regionu szczecińskiego”,„Sieć Zachodniopomorska Ośrodków 

Wsparcia Ekonomii Społecznej-Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej 

dla regionu szczecineckiego” w ramach regionalnego Programu 

Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020, 

Priorytet VII Włączenie społeczne, Działania 7.3 „Wsparcie dla 

utworzenia i/lub funkcjonowania (w tym wzmocnienia potencjału) 
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instytucji wspierających ekonomię społeczną zgodnie z Krajowym 

Programem Rozwoju Ekonomii Społecznej” (Druk Nr 274 /16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 42 do protokołu. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa - opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 43 do 
protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie sprostowania omyłki pisarskiej w Uchwale Nr XXIII/217/16 Rady 
Miejskiej w Pyrzycach z dnia 30 czerwca 2016 r. w sprawie przystąpienia Gminy 
Pyrzyce do projektu partnerskiego pod nazwą: „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków 
Wsparcia Ekonomii Społecznej-Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej dla regionu 
stargardzkiego”, „Sieć Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej-
Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej dla regionu koszalińskiego”, „Sieć 
Zachodniopomorska Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej-Ośrodek Wsparcia 
Ekonomii Społecznej dla regionu szczecińskiego”, „Sieć Zachodniopomorska 
Ośrodków Wsparcia Ekonomii Społecznej-Ośrodek Wsparcia Ekonomii Społecznej dla 
regionu szczecineckiego” w ramach regionalnego Programu Operacyjnego 
Województwa Zachodniopomorskiego na lata 2014-2020, Priorytet VII Włączenie 
społeczne, Działania 7.3 „Wsparcie dla utworzenia i/lub funkcjonowania (w tym 
wzmocnienia potencjału) instytucji wspierających ekonomię społeczną zgodnie 
z Krajowym Programem Rozwoju Ekonomii Społecznej” (Druk Nr 274 /16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 11; za -11, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXVII/243/16 stanowi załącznik Nr 44 do protokołu.  
 

Do punktu 15 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy 
Pyrzyce na 2016r. (Druk Nr 275/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 45 do protokołu. 

Wszedł radny Dariusz Jagiełło godz. 15:00; 
Stan Radnych na sali – 12; 

 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Wprowadzamy do budżetu zmiany 
polegające na zwiększeniu dochodów, zwiększeniu wydatków i przeniesienie 
wydatków jako zmniejszenie i zwiększenie, ponieważ projekt bardzo szczegółowo 
był omawiany na Komisji Budżetu i na Komisji Edukacji, więc oczekuje pytań, jeśli 
takie są to bardzo proszę. 
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Opinie stałych komisji Rady: 
1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 46 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 47 do protokołu. 
 

Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Gminy Pyrzyce na 2016r. (Druk Nr 
275/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 12; za -11, przeciw - 0, wstrzymało się – 0, jedna osoba 
nie głosowała; 
Uchwała Nr XXVII/244/16 stanowi załącznik Nr 48 do protokołu.  

 
Do punktu 16 porządku 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Pyrzyce (Druk Nr 276 /16). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 49 do protokołu. 

Wszedł radny Łukasz Michalski godz. 15:02; 
Stan Radnych na sali – 13; 

 
Skarbnik Gminy – Danuta Bartków – Zwyczajowo do wieloletniej prognozy 
finansowej wprowadzamy to, co miało miejsce od ostatniej zmiany, a wprowadzone 
zarządzeniami Pani Burmistrz oraz dane wynikające z wprowadzonych dochodów 
wynikających z wcześniej podjętej uchwały, a dotyczącej OWES-u, działanie 
wprowadzone w kolejnych trzech latach. 
 
Opinie stałych komisji Rady: 

1) K. Budżetu i Rolnictwa – opinia stanowi załącznik Nr 50 do protokołu. 
2) K. Edukacji, Bezpieczeństwa i Spraw Społecznych - opinia stanowi załącznik 

Nr 51 do protokołu. 
 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Pyrzyce (Druk Nr 276 /16). 
 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za -13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXVII/245/16 stanowi załącznik Nr 52 do protokołu.  
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Do punktu 17 porządku 
 Projekt uchwały w sprawie zawarcia kolejnej umowy najmu 
powierzchni nieruchomości mieszczącej się w budynku Urzędu 
Miejskiego w Pyrzycach, stanowiącej własność Gminy Pyrzyce (Druk 
Nr 278/16). 
 
Projekt uchwały stanowi załącznik Nr 53 do protokołu. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Dotyczy to kolejnej umowy z najemcą już 
Powszechną Kasą Oszczędności Bankiem Polskim, dotyczy bankomatu, który jest 
w budynku Urzędu Miejskiego na kolejne 3 lata. 
 
Opinia stałej komisji Rady: 

- K. Budżetu i Rolnictwa  – opinia pozytywna stanowi załącznik Nr 54 do 
protokołu. 

 
Nie wniesiono głosów w dyskusji. 
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poddał pod głosowanie przyjęcie projektu 
uchwały w sprawie zawarcia kolejnej umowy najmu powierzchni nieruchomości 
mieszczącej się w budynku Urzędu Miejskiego w Pyrzycach, stanowiącej własność 
Gminy Pyrzyce (Druk Nr 278/16). 
 
Wynik głosowania:  
 stan radnych na sali - 13; za - 13, przeciw - 0, wstrzymało się - 0; 
Uchwała Nr XXVII/246/16 stanowi załącznik Nr 55 do protokołu.  
 

Do punktu 18 porządku 
 Odpowiedzi Burmistrza na zgłoszone zapytania. 
 
Burmistrz Pyrzyc – Marzena Podzińska – Odpowiadając na zgłoszone zapytania, 
rozpocznę od zapytania Pana Radnego Majaka. 

► Jeżeli chodzi o wypalanie resztek w ogródkach działkowych, to chciałabym 
tutaj wspomnieć, że w regulaminie utrzymania czystości i porządku, który 
został uchwalony w grudniu 2012 r. był zapis, który dopuszczał takie palenie 
i dopuszczone było  to w okresie od 15 października do 15 kwietnia. Jednak 
rozstrzygnięciem nadzorczym z dnia 24 stycznia 2013 r. Wojewoda 
Zachodniopomorski stwierdził nieważność tego zapisu. W związku z tym 
w chwili obecnej nie można dokonywać wypalania. Straż Miejska kontroluje 
i można takie sytuacje zgłaszać, więc kontrole są prowadzone i należy 
zgłaszać do Straży Miejskiej w Pyrzycach. Jeżeli chodzi o uchwałę 
o utrzymaniu czystości i porządku, dlaczego Pan jej nie znalazł i nie widzi Pan 
tej uchwały, ona w kwietniu nie została opublikowana, ponieważ Wojewoda 
Zachodniopomorski stwierdził nieważność zapisu dotyczącego obowiązku 
utrzymania zwierząt domowych, oczekiwaliśmy, że zostanie ona 
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opublikowana z tym zastrzeżeniem, jednak Wojewoda nie dokonał publikacji 
i będziemy dokonywać zmiany samodzielnie tej uchwały w miesiącu 
październiku. W związku z tym dopiero wtedy będzie opublikowana. 

► Jeżeli chodzi o zapytania Pana Radnego Łubiarza, na jakiej zasadzie można 
wywozić agregaty i te rzeczy, które są przyjmowane do PSZOK-u, to tak jak 
wielokrotnie już rozmawialiśmy na wielu komisjach na ten temat, odpady 
wielkogabarytowe, bo takie to też są, wywożone są 2 razy do roku w kwietniu 
i w październiku na terenie miasta, w marcu i w październiku na terenie 
gminy zgodnie z umową zawartą z PPK, zgodnie ze środkami jakie 
posiadamy i wpłacanymi opłatami od mieszkańców. W ciągu roku poza tymi 
terminami mieszkańcy gminy zameldowani na terenie gminy mogą takie 
gabaryty odwozić do PSZOK-u znajdującego się w PPK i one są przyjmowane 
w każdym czasie. Jeżeli nie są to wielkogabarytowe, czyli PPK uzna (bo te 
odpady wielkogabarytowe to nie wszystko), że są to odpady mieszane to 
należy wrzucać je do odpadów mieszanych i wtedy przy normalnych 
odbiorach i wywozach nieczystości, które są w danych wspólnotach, 
spółdzielniach lub przy osobach indywidualnych. Chciała 

► bym tutaj nadmienić, bo zgodnie z ustawą o sprzęcie elektromagnetycznym, 
elektronicznym, jest zakaz rozbierania tych sprzętów na części i mieszkańcy 
właśnie takie sprzęty dostarczają. PPK przyjmuje, ale chcielibyśmy apelować i 
jednak tą świadomość w mieszkańcach wzbudzić, że nie można tego robić, nie 
powinno się i pomimo, że PPK przyjmuje to jednak nie róbmy tego, dawajmy 
te sprzęty w całości.  

► Jeżeli chodzi o zapytania Pana Radnego Wrońskiego, remont sali wiejskiej 
w Brzesku, o którym już mówiłam, uzgodnimy, jeżeli będzie możliwość 
przekazania Panu Radnemu, jest pan radca prawny, takie faktury i umowy to 
jak najbardziej zostanie przekazane, a jeżeli nie, to nie wiem, czy nie powinna 
się tym zająć Komisja Rewizyjna, ale to wyjaśnimy i Pan Radny otrzyma od 
nas informację na piśmie. 

► Natomiast jeżeli chodzi o działki przy ul. Głowackiego to odpowie na to pani 
Sekretarz Dorota Grzybowska. 
 

Sekretarz Gminy – Dorota Grzybowska – Jeżeli chodzi o drogę przy ul. 
Głowackiego, w trakcie regulacji podziału nieruchomości w celu wydzielenia dwóch 
działek z przeznaczeniem na sprzedaż na działki budowlane doszło do regulacji 
istniejącej drogi przy ul. Głowackiego. Tą drogą zwyczajowo jeździliśmy prosto, 
przy wznowieniu granic okazało się, że ona nie jest prosto tylko przechodzi z boku. 
W związku z  tym do 15 października tego roku oczyścimy ten teren z tego 
zadrzewienia i zakrzewienia. Ponadto jeden z właścicieli, który nabył jedną 
z działek, wystąpił o warunki przyłącza wod – kan, więc jest teraz na etapie 
uzgodnień wybudowania przyłącza do swojej nowo nabytej działki. Budowa 
całkowita drogi przy ul. Głowackiego wymaga opracowania projektu, kosztorysu, 
wprowadzenia zadania inwestycyjnego, czy na tym etapie jak trwają prace 
budowlane związane z realizacją warunków o zabudowę są w tej chwili bardzo 
ważne? Chyba szkoda tych środków, tylko należy przygotować tak, żeby 
mieszkańcy mogli swobodnie dojeżdżać, czyli oczyścimy, udrożnimy i będzie. Jak 
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wykonają roboty ziemne związane z wykonaniem przyłączy wod – kan,  wtedy Pani 
Burmistrz pewnie podejmie decyzje o dalszym losie tej drogi. 
 
Radny Mariusz Majak – Do odpowiedzi Pani Burmistrz, ja na tą chwile powiem, że 
nie jestem usatysfakcjonowany z tej odpowiedzi Pani Burmistrz, bo skoro jest zakaz, 
to zakaz powinien być troszkę bardziej egzekwowany. Myślę, że należy powiadomić 
zarząd ogródków działkowych o tym, że tak jest  i jednak działać w kierunku tym, 
żeby zakaz istniał, bo w rzeczywistości to tylko jest na papierze. Natomiast troszkę 
mam wątpliwości, co do tego faktu, iż uchwała w sprawie ustalenia regulaminu 
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Pyrzyce z 28 kwietnia 2016 r. nie 
została opublikowana z powodu rozstrzygnięcia nadzorczego, a Rada nic o tym nie 
wie. Myślę, że na przyszłej sesji powrócimy  do tego zagadnienia i porozmawiamy 
na ten temat, bo myślę, wiem na pewno, że Rada powinna być o takich faktach 
informowana.  
 
Nie wniesiono więcej głosów. 

Wyszedł Radny Mariusz Majak godz. 15:11; 
Stan Radnych na sali – 12; 

Do punktu 19 porządku 
 Wolne wnioski.  
 
Przewodniczący Rady – Paweł Chyt – Poinformował o pismach, które wpłynęły do 
Rady Miejskiej: 
- od Pyrzyckiej Spółdzielni Mieszkaniowej, które stanowi załącznik Nr 56 do 
protokołu, 
- od „Mentor” Zarządzenie Nieruchomościami, które stanowi załącznik Nr 57 do 
protokołu, 
- od „Gestor” Zarządzenie Nieruchomościami, które stanowi załącznik Nr 58 do 
protokołu. 
Jako administratorzy wspólnot mieszkaniowych zwracają się w tych pismach 
o aktywną pomoc w problemach, które tutaj podnoszą, tyczy się to generalnie 
wywozu odpadów w naszej gminie, proponują nowy system wywożenia tych 
odpadów. Te pisma zostaną do państwa przekazane i będziecie mogli się Państwo 
z nimi w szczególe zapoznać. 
- Pismo od Przewodniczącego Rady Powiatu, w którym Pan Przewodniczący 
zaprasza do składania propozycji kandydatów do wyróżnienia „Ludzie Ziemi 
Pyrzyckiej 2016”, pismo stanowi załącznik Nr 59 do protokołu. 
- Pismo z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego o  informacji, że 
Ministerstwo udzieliło dofinansowania Parafii Rzymskokatolickiej w Brzesku 
w wysokości 300.000 zł, pismo stanowi załącznik Nr 60 do protokołu. 
- Pismo podpisane przez 68 mieszkańców w sprawie instalacji wodno – 
kanalizacyjnej jezdni oraz chodników w ciągu ulicy Narutowicza w Pyrzycach, to 
również będziecie mieli Państwo do wglądu, pismo stanowi załącznik Nr 61 do 
protokołu. 
- Pismo od Przewodniczącej Klubu Radnych „Pracujmy Razem” informujące, iż od 
dnia 28.09 2016 r. zmienił się skład osobowy Klubu Radnych ‘Pracujmy Razem”, 



 29 

radny Mariusz Majak nie jest członkiem Klubu. Pismo stanowi załącznik nr 62 do 
protokołu. 
 
Nie wniesiono więcej głosów w wolnych wnioskach. 

 
Do punktu 20 porządku 
 Zamknięcie obrad XXVII sesji Rady Miejskiej. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej – Paweł Chyt – W związku z wyczerpaniem 
porządku obrad zamykam obrady XXVII sesji Rady Miejskiej.  
 
Protokołowała  
Anna Piotrowska 
                                                                                                 Przewodniczący Rady  
 
                                                                                                          Paweł Chyt 


